

长安汽车环境宣言

Changan Automobile Environmental Statement

重庆长安汽车股份有限公司（以下简称“长安汽车”“公司”“我们”）作为中国汽车品牌的典型代表之一，深知公司对地球环境承担着不可推卸的责任。在气候变化、生物多样性丧失和资源枯竭的全球挑战面前，我们坚信，企业的可持续发展必须与地球生态系统的健康紧密相连。《长安汽车环境宣言》（以下简称“本宣言”）不仅是我们对环境的庄严承诺，更是我们向智能低碳出行科技公司转型的行动纲领。

Chongqing Changan Automobile Co., Ltd. ("Changan Automobile," "the Company," or "we"), as a representative of China's automotive brands, deeply recognizes its undeniable responsibility to the global environment. Faced with the global challenges such as climate change, biodiversity loss, and resource depletion, we firmly believe that a company's sustainable development must be closely linked to the health of the ecosystem. Changan Automobile Environmental Statement (hereinafter referred to as "this Statement") is not only our solemn commitment to the environment but also our action plan for transforming into an intelligent low-carbon mobility technology company.

一、概述 Overview

（一）宣言目的 Purpose

长安汽车制定发布本宣言，旨在系统阐述长安汽车在环境与

生态保护领域的承诺、行动路径，将可持续发展深植于公司战略与基因之中。同时，向社会公众、投资者、客户、合作伙伴等利益相关方公开我们的承诺，接受各方监督，引领行业绿色发展。

By publishing this Statement, Changan Automobile sets forth its long-term commitments, and roadmap for environmental and ecological protection, embedding sustainability into our corporate strategy and DNA. Furthermore, we publicly share these commitments with stakeholders—including the public, investors, customers, and partners—welcoming oversight from all sides and driving the industry's green transformation.

（二）编制依据 Basis for Preparation

长安汽车严格遵守《中华人民共和国环境保护法》《中华人民共和国大气污染防治法》《中华人民共和国水污染防治法》《中华人民共和国固体废物污染环境防治法》，以及运营所在地适用的生态环境保护、污染防治、资源能源和绿色低碳发展相关法律法规；同时参考 ISO 14001、ISO 50001、UN SDGs 等国际标准、倡议和行业实践，结合公司业务运营、价值链管理和可持续发展要求，制定本宣言。

Changan Automobile strictly complies with the *Environmental Protection Law of the People's Republic of China*, the *Law of the People's Republic of China on the Prevention and Control of Atmospheric Pollution*, the *Law of the People's Republic of China on the Prevention and Control of Water Pollution*, the *Law of the People's Republic of China on the Prevention and*

Control of Environmental Pollution by Solid Waste, as well as regulations related to ecological and environmental protection, pollution prevention and control, resources and energy, and green and low-carbon development in the jurisdictions where it operates. The Company also refers to international standards, initiatives and industry practices, including ISO 14001, ISO 50001, the United Nations Sustainable Development Goals (UN SDGs). This Statement is formulated taking into account the Company's business operations, value chain management and sustainable development requirements.

如本宣言与运营所在地适用法律法规存在冲突，或本宣言要求低于当地强制性标准，长安汽车优先遵守运营所在地适用法律法规及更高合规要求。

In cases where this Statement conflicts with applicable laws and regulations in any operating jurisdiction, or where its requirements fall below mandatory local standards, Changan Automobile shall prioritize compliance with applicable local laws and regulations and higher compliance requirements.

（三）原则 Principles

在践行本宣言的承诺、行动路径过程中，公司将遵循以下原则：

In implementing the commitments, and roadmap of this Statement, the Company will adhere to the following principles:

1. 战略融合 Strategic Integration

我们将环境保护与可持续发展深度融入企业发展战略、投资

决策、产品研发、生产运营和供应链管理全过程，确保商业价值与环境价值、社会价值协调统一、相互促进。

We deeply integrate environmental protection and sustainable development into the entire process of corporate strategy, investment decisions, product R&D, production operations, and supply chain management, ensuring that business value, environmental value and social value are aligned and mutually reinforcing.

2.科学循证 Evidence-based Approach

我们承诺严格遵循国家绿色发展与“双碳”战略部署的要求，依据国际主流的气候科学、生态学共识及国际公认的标准框架，规划并开展所有的行动，确保行动路径的合理性与有效性。

We are committed to strictly following the requirements of national green development and the "dual carbon (Carbon Peaking and Carbon Neutrality)" strategy. All our actions will be planned and implemented in accordance with internationally mainstream climate science, ecological consensus, and internationally recognized standard frameworks, ensuring the rationality and effectiveness of our roadmap.

3.全价值链协作 Full Value Chain Collaboration

环境责任不止局限于自有生产制造环节，作为整车制造企业，我们牵头联动上游原材料与零部件供应商、下游经销服务商、全产业链合作伙伴及终端消费者，以全价值链协同为抓手，共建负责任、低碳化、生物友好型汽车产业生态，系统性推动全链条环

境绩效持续改善。

Environmental responsibility extends beyond our own manufacturing processes. As an automotive manufacturer, we take the lead in collaborating with upstream suppliers, downstream dealerships, industrial chain partners and end consumers across the full value chain to co-create a responsible, low-carbon, and biodiversity-friendly automotive ecosystem, systematically driving continuous improvement in environmental performance across every link.

（四）适用范围 Scope of Application

本宣言适用于公司本部及具有实际控制力的各级企业。同时，我们致力于将本宣言中的相关承诺与原则，通过倡导、合作等形式，延伸至全价值链的关键业务伙伴，包括但不限于供应商、经销商、服务商，其他重要的合作伙伴（如研发合作伙伴、行业组织等）。

This Statement applies to the Company's headquarters and all entities under its effective control. Furthermore, we are committed to extending the relevant commitments and principles set out in this Statement to key business partners across our entire value chain through advocacy, cooperation, and other means. These partners include but are not limited to suppliers, dealers, service providers, and other key partners such as R&D partners and industry organizations.

二、治理体系与实施保障 Governance System and Implementation Guarantee

（一）治理体系 Governance System

长安汽车搭建一体化的环境管理体系，开展环境相关的目标设定（KPI）、行动落实、绩效管理与评审改进，通过顶层规划与年度目标分解相结合的方式，将目标转化为具体的行动路径，并依托动态监测和定期评估机制，实现目标的闭环管理，系统性地推动碳减排，清洁技术研发，能源、水资源的高效利用，废弃物减量与循环，生物多样性等方面的管理与实践工作。

Changan Automobile operates an integrated environmental management system that covers target setting (KPIs), action implementation, performance management, and continuous improvement. By combining top-level planning with annual target deployment, we translate our goals into concrete actions. Through dynamic monitoring and regular evaluations, we ensure closed-loop management, systematically advancing our efforts in carbon reduction, R&D focused on clean tech applications, efficient energy and water use, waste reduction and recycling, and biodiversity conservation.

（二）资源保障 Resource Guarantee

我们成立了碳达峰碳中和联合项目组，由董事长担任项目组组长，全面统筹“双碳”相关工作。我们成立安全环保委员会，为公司环境工作的最高决策机构。为全面落实环境管理方针、达成管控目标、防范运营风险与事故，公司持续配置专业队伍，完善基础设施，并保障专项资金投入。

We have established a "Carbon Peaking and Carbon Neutrality Joint Task Force", led by our Chairman, to oversee all "dual-carbon" initiatives. Additionally, our Safety and Environmental Protection Committee serves as the highest decision-making body for environmental governance. To implement our environmental policies, achieve our performance targets, and mitigate operational risks and incidents, we continuously invest in building a dedicated team of professionals, upgrading infrastructure, and securing sufficient budget allocation.

（三）培训和能力建设 Training and Capability Building

公司针对不同层级管理者、员工及相关方开展相关培训，定期解读政策法规要求，并对公司内部的环境保护制度进行系统性宣贯，提升相关人员环保素养与管理技能，并不断应对来自外部政策法规、监管机构、其他相关方的新要求、新趋势。

We provide tailored training for managers, employees, and relevant stakeholders at all levels, including policy interpretation and systematic communication of our internal environmental regulations. These programs aim to enhance environmental literacy and management skills, ensuring that our teams are well-equipped to address emerging external requirements and expectations from relevant stakeholders.

三、气候行动承诺——迈向碳中和之路 Climate Action Commitment: The Path Towards Carbon Neutrality

（一）减碳路径 Decarbonization Roadmap

1. 企业端降碳 Corporate-Level Decarbonization

通过开展能源结构优化，提升清洁能源使用比例；实施节能改造升级，提升能源效率；推动各基地实施能源管理数字化、智能化改造，实现用能实时监测、智能分析和精准控制，强化能源供需动态匹配，持续推进企业绿色发展。

We optimize the energy mix to increase clean energy use and retrofit facilities to improve energy efficiency. Across all sites, we deploy digital and intelligent energy management to achieve real-time monitoring, smart analysis, and precise control, strengthening dynamic supply-demand matching and advancing our green development.

2. 产品端降碳 Product Decarbonization

通过将绿色低碳的战略布局纳入产业链生态建设之中，在产品的设计、材料选型、生产制造、物流运输、产品使用及回收等各个阶段科学规划减碳路线，努力降低单车全生命周期碳排放。

We integrate green and low-carbon strategies into our industrial chain ecosystem, mapping out decarbonization pathways across product design, raw material sourcing, manufacturing, transportation and logistics, product usage, and recycling. Through these efforts, we are dedicated to minimizing the lifecycle carbon footprint of every vehicle.

3. 供应链降碳 Supply Chain Decarbonization

以全链路碳管理为核心，落地碳核算、碳减排、碳管控一体化机制，锚定绿色采购标准，通过技术输出、能力赋能等多元举

措，牵引上下游供应链加速绿色转型，系统性实现产业链碳减排目标。

With full-chain carbon management at the core, we deploy an integrated system for carbon accounting, reduction, and control. By setting green procurement standards and leveraging technology transfers and capability building, we are driving upstream and downstream supply chains toward a green transformation, systematically achieving carbon reduction targets across the industrial chain.

4.碳资产开发 Carbon Asset Development

积极响应地方试点碳市场建设要求，严格履行温室气体重点排放单位减排控排义务，开展碳市场交易活动，主动参与碳市场、自愿减排市场的标准和方法学开发，不断提升碳资产管理能力。

We actively respond to the requirements of local pilot carbon trading markets, strictly fulfill our obligations as a key greenhouse gas emitter. Beyond carbon trading, we actively participate in the development of standards and methodologies for both mandatory and voluntary carbon markets, continuously improving our carbon asset management capabilities.

（二）节能路径 Energy Efficiency Roadmap

1.精益化的能源治理体系 Lean Energy Governance System

不断完善能源治理架构，持续推进能源管理体系建设，制度化节能标准建设，实现能源管理效率提升。

We continuously refine our energy governance framework, persistently

advance our energy management system, and institutionalize energy-saving standards to enhance energy management efficiency.

2. 数字化的能源管理应用 Digital Energy Management Applications

开展数字能源管理，基于数字底座平台搭建工厂能源综合管理系统，实现从工厂级到设备级的能源业务全面覆盖。

We leverage digital solutions to optimize energy consumption. Built on a digital base platform, the comprehensive factory energy management system enables full coverage of energy operations from factory level to equipment level.

3. 追求极致的低碳产品开发 Ultimate Low Carbon Product Development

在控制成本和保证商业模式可行的基础上，整车产品快速向低碳节能的新能源汽车转型，同时投入大量技术资源在动力总成效率、整车降阻力、控制附件功耗、高效率电池等方面取得突破，开发极致能耗的新能源产品。

While maintaining cost competitiveness and business model viability, we accelerate the transition of our vehicle lineup toward low-carbon, energy-efficient New Energy Vehicles (NEVs). Meanwhile, we invest significant technical resources to achieve breakthroughs in powertrain efficiency, aerodynamic drag reduction, auxiliary power optimization, and high-efficiency battery, with the ultimate goal of delivering NEVs that set new standards for energy efficiency.

（三）废弃物减排路径 Waste Emission Reduction Pathways

1.全生命周期废弃物管理体系 Life-cycle Waste Management System

建立“公司-工厂-车间”三级废弃物管理组织，持续完善废弃物管理相关的政策制度文件，实现废弃物从产生、分类、贮存、运输到处置的全过程追踪。

We operate a three-tier waste management structure (company–plant–workshop) and continuously refine our waste management policies and procedures to ensure full traceability throughout the waste lifecycle covering generation, classification, storage, transportation and disposal.

2.全链条废弃物减量与资源化 Full-Chain Waste Reduction and Resource Utilization

将废弃物减量、回收利用理念贯穿产品开发设计、制造、售出、终端处理全过程；不断建立完善的废旧动力电池回收体系，积极开展电池回收技术研发，完成动力电池全生命周期战略布局。

We integrate the principles of waste reduction and recycling across the entire product lifecycle—from design and manufacturing to sales and end-of-life treatment. We continue to establish a comprehensive battery recycling system, advance R&D in battery recycling technologies, and complete the strategic deployment across the entire power battery life-cycle management.

3.量化驱动的循环型绩效体系 Metrics-Driven Cyclical Performance Management System

通过搭建包括使用、减量、循环、创新等多项绩效的多维度指标体系，实现废弃物绩效数据横向、纵向对比，定期开展废弃物专项检查，识别改进机会。

We develop a multi-dimensional indicator system covering usage, reduction, recycling, and innovation to enable cross-sectional and longitudinal comparisons of waste performance. Through regular, targeted audits, we identify opportunities for operational improvements.

四、生物多样性保护承诺——预防、保护、减缓、恢复 Biodiversity Commitment: Prevention, Protection, Mitigation, and Restoration

（一）预防为主 Prevention First

1. 将生物多样性影响评估前置纳入新项目、新工厂立项及选址建设审批流程；未来，我们将逐步开展专项生物多样性风险评估，系统识别、规避风险。

We incorporate biodiversity impact assessments into the pre-approval process for new projects, facilities, and site selections. Moving forward, we will systematically conduct specialized biodiversity risk assessments to identify and mitigate potential risks.

2. 承诺不在世界自然保护联盟（IUCN）定义的 Key Biodiversity Areas 等关键生物多样性区域进行开发。

We commit to avoiding development within Key Biodiversity Areas (KBAs), as defined by the IUCN and other identified critical biodiversity zones.

3. 关键区域开展尽职调查，全面系统排查项目选址区域，主

动识别并规避生态敏感区，确保开发活动远离高生态风险地带。

We perform due diligence in key areas, systematically evaluating potential project sites to identify and avoid ecologically sensitive zones, and ensuring that our development activities remain outside of high-risk areas.

4.在运营和采购区域，建立包括原住民、本地社区、非政府组织等在内的内外部利益相关方的常态化沟通机制，确保其知情、参与，尊重其合法权益，推动形成保护共识。

We establish regular communication mechanisms with internal and external stakeholders—including indigenous peoples, local communities, and NGOs—within our operating and sourcing regions. We are committed to ensuring that they are informed and involved, respecting their legitimate rights, and fostering a consensus on conservation.

（二）系统保护 Systematic Protection

1.在生产基地和周边区域建立生态保护带，保护本地物种栖息地。

We establish ecological protection zones within and surrounding our production bases to preserve native species habitats.

2.致力于推动原材料的可持续替代，优先采购通过可持续认证的天然材料，并积极探索利用农业/工业副产品作为生物基原料，推动供应链上游向可持续模式转型。

We are committed to driving the transition toward sustainable supply chain by prioritizing the procurement of certified sustainable natural materials.

Furthermore, we explore the use of agricultural/industrial by-products as bio-based feedstocks.

3.增加厂区绿化面积，在生产基地、办公园区及具备条件的闲置区域持续开展绿化提升和生态修复，推动园区绿化由景观美化向栖息地营造和生态价值提升转变，为鸟类、昆虫等本地物种提供更适宜的生存空间。

We increase greenland spaces across factory premises by continuously enhancing vegetation and restoring ecosystems at manufacturing bases, office campus, and suitable undeveloped areas. Transform site landscaping from primarily aesthetic improvements into habitat creation and ecological value enhancement, providing more suitable habitats for local species such as birds and insects.

（三）科学减缓 Science-Based Mitigation

1.落地全链条原材料供应链穿透尽调与溯源管理，坚决剔除源自毁林、生态破坏产区的原料，锚定统一生态准则，倒逼核心供应商对标执行生态保护要求。

We implement full-chain due diligence and traceability across the raw material supply chain. We strictly exclude materials linked to deforestation or ecological degradation, enforce unified ecological standards, and require core suppliers to align with our environmental protection requirements.

2.关注受影响的生态系统修复工作，投入相关资源支持修复工作。

We are committed to the restoration of impacted ecosystems and invest resources to support these efforts.

3.常态化面向各利益相关方披露供应链环境治理成效，坚持信息公开透明，主动接收问询、妥善回应社会关切。

We maintain regular, transparent disclosure regarding our supply chain environmental performance and provide timely, comprehensive responses to all public concerns.

（四）积极恢复 Active Restoration

如果发生有破坏生态系统、生物多样性的情况，立即采取所有可行的措施，以最大限度减缓影响、修复生态、追责溯因、并系统性防范再发。

In the event of any incident that damages an ecosystem or biodiversity, we will immediately take all feasible actions to mitigate impacts, restore the ecology, and conduct a root-cause analysis to ensure systematic prevention of recurrence.

（五）保护承诺 Protection Commitments

1.严守零毁林底线 Zero Deforestation Commitment

全公司生产运营、原料采购及合作项目，严禁侵占、损毁原始森林、高保护价值森林与高碳储量森林，全面践行零毁林管控要求。

Across all corporate operations, raw material procurement, and collaborative projects, we prohibit the encroachment upon or damage to primary

forests, high conservation value forests, and high carbon stock forests, fully upholding and enforcing zero-deforestation standards.

2.物种栖息地守护 Conservation of Species Habitats

避免在濒危物种关键栖息地进行资源开采和基地建设。

We avoid resource extraction or facility construction within critical habitats of endangered species.

五、附则 Supplementary Provisions

本宣言已由董事会战略、投资与可持续发展委员会审查并批准通过，自发布之日起生效实施。

This Statement has been reviewed and approved by the Board's Strategy, Investment and Sustainability Committee and shall take effect from the date of its issuance.

本宣言由长安汽车 ESG 工作部负责解释和修订。

This Statement shall be interpreted and revised by the Changan Automobile ESG Department.

长安汽车将每三年审阅本宣言，并为适应法律法规的变化或公司发展进行相应内容的修订。

Changan Automobile will review this Statement every three years and revise its content as necessary to adapt to evolving legal and regulatory requirements or the development of the Company.

本声明以简体中文和英文两种文字书就。在两种文本理解发生歧义时，应以简体中文文本为准。

This Statement is issued in both Simplified Chinese and English. In the event of any discrepancy, the Simplified Chinese version shall prevail.